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Náměstek hejtmana Libereckého kraje pověřený vedením resortu školství, mládeže,
tělovýchovy a sportu Radek Cikl (ČSSD) informuje, jak Liberecký kraj letos úspěšně
uspořádal velkou sportovní soutěž - Hry IV. zimní olympiády dětí a mládeže České republiky
2010. V příštím roce čeká Liberecký kraj další velká sportovní událost - 10. Zimní evropský
olympijský festival mládeže 2011. Jak probíhají přípravy na tuto akci, při níž bude o 74 sad
medailí bojovat 1500 sportovců ze 49 zemí Evropy?

Myslím, že právě olympiáda dětí a mládeže v pěti městech Libereckého kraje, určená pro žáky
II. stupně základních škol, byla sama o sobě výbornou přípravou na festival 2011, jehož se
zúčastní špičkoví evropští sportovci do 18 let, budoucí hvězdy světového sportu. Olympiáda
dětí a mládeže se velice vydařila po sportovní i organizační stránce a nejvyšší představitelé
Českého olympijského výboru ji označili za jednu z nejlepších v historii. Je důležité, že také
rozpočet této akce skončil ziskem. Původní částku ve výši 14 067 500 korun se totiž podařilo
v průběhu příprav snížit, takže celkové náklady na uspořádání dosáhly 13 127 465 korun.
V rozpočtu Libereckého kraje byla na Hry vyčleněna částka 7 500 000 korun a z ní došlo
k úspoře 400 000 Kč. Po účetním uzavření Her bude příslušným orgánům kraje předložen
návrh na jejich využití.



 

Hovoříme-li o penězích, tak v poslední době si stěžují někteří zástupci sportovních
organizací nebo pořadatelé sportovních akcí, že kvůli prostředkům, které kraj investuje do
zimního festivalu 2011, jim chybějí peníze na činnost nebo pořádání závodů.

Kraj nemá žádnou povinnost financovat sport v jednotách, klubech či podílet se ekonomicky na
pořádání akcí. Jednoty a kluby jsou financovány z jiných zdrojů - především z výnosů Sazky a
komunálních rozpočtů. Úkolem kraje je podporovat především akce nadregionálního významu,
které současně přispějí k jeho propagaci, a podílet se na rozvoji významných sportovních
areálů. Dobře si uvědomujeme, že prostředky ze Sazky i ze strany státu na sport jsou
nedostatečné, že jednoty a kluby mají problémy, ale tento stav kraj nevyřeší. Recept není
jednoduchý - v současné době probíhá intenzivní politická diskuse stran na téma financování
českého sportu - a bez shody všech stran se řešení těžko najde. Zimní festival 2011 podporuje
Liberecký kraj z mnoha důvodů. Především je to akce nekomerčního charakteru určená pro
mládež - a tyto soutěže se všude ve vyspělých zemích financují z veřejných rozpočtů. Důležité
je i to, že budou znovu smysluplně využita moderní sportoviště vybudovaná pro potřeby MS v
klasickém lyžování, mládež získá nové vzory i motivaci ke sportu a v regionu se výrazně
podpoří turistický ruch.

 

Kolik peněz z krajského rozpočtu tedy směřuje do organizace zimního mládežnického
festivalu 2011?

Kraj v průběhu tří let na zajištění příprav a organizaci přispěje částkou 128 milionů korun
včetně DPH. Organizátorům soutěže se však ve spolupráci s českými europoslanci v Bruselu
podařilo získat dotaci z EU ve výši 2 miliony eur (50 milionů korun). Minimálně 20 milionů z
této sumy půjde do krajského rozpočtu na podporu grantové politiky. Význam zimního
festivalu 2011 však nelze měřit pouze penězi. Je to akce, která se v regionu uskuteční jednou za
mnoho let a zejména z hlediska perspektivy mládežnického sportu má obrovský význam.
Organizátoři ji navíc pojali tak, že se nezaměřují pouze na samotné závody v únoru 2011, ale pro
žáky základních a středních škol připravil rok a půl dlouhý speciální program s názvem vyCOOL
se!, jehož prostřednictvím nabízejí mladým lidem atraktivní sportovní a pohybové aktivity a
snaží se je trvale přitáhnout ke sportu. Je to výborný nástroj, jak působit na mládež, která až
příliš inklinuje k počítačům a televizi. Až dosud se do něj zapojily tři tisíce školáků. Po MS v
klasickém lyžování, které - bohužel - neskončilo společenským ani ekonomickým úspěchem
musejí pořadatelé festivalu znovu bojovat o důvěru veřejnosti v našem kraji. Jsem přesvědčen,
že to bude vydařená akce vysoké sportovní i společenské hodnoty, která se kraji a českému
sportu vyplatí.


